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Za nami Święto Wojska Polskiego. 15 
sierpnia uczestnicy uroczystości na czele 
z pocztem sztandarowym i liczną delegacją 
s o l e c k i e g o  K u r k o w e g o  B r a c t w a 
S t r z e l e c k i e g o ,  k t ó r e  p r o w a d z i ł o 
ceremoniał, udały się na mszę św. 
sprawowaną w kościele Św. Stanisława. Po 
nabożeństwie przedstawiciele soleckich 
organizacji, szkół i firm złożyli wiązanki 
i  z a p a l i l i  z n i c z e  p o d  P o m n i k i e m 

Siedemnaście projektów zgłoszono 
w zakończonym 11 sierpnia terminie ich 
przyjmowania. Teraz komisja powołana przez 
burmistrza ma za zadanie ich weryfikację. Ma 
na to czas do 22 września. Po tym terminie (25 
września)  os ta teczna l is ta  projektów 
dopuszczonych, jak i niedopuszczonych do 
głosowania, będzie podana do publicznej 
wiadomości. Głosowanie nad wyborem 
projektów, które zdaniem mieszkańców 
miałyby być realizowane, odbędzie się 
w terminie od 10 do 20 października. 

Ogłoszenie wyników tych konsultacji nastąpi 
30 października. Poniżej drukujemy listę 
zgłoszonych projektów przed ich weryfikacją:

1. Zwiększenie dostępności miejsc 
noclegowych dla wolno żyjących kotów na 
terenie Solca Kujawskiego.

2. Nie jestem obojętny - pomagam 
czworonogom- akcja dokarmiania kotów 
wolno żyjących na terenie gminy Solec 
Kujawski.

3. Budowa interdyscyplinarnej bazy 

Pomys łodawcy  projektów do 
Budżetu Obywatelskiego zbierali 
podpisy pod wnioskiem.

Dokończenie na str. 3

Dokończenie na str. 3

Dokończenie na str. 2

Dokończenie na str. 3

Od 1 sierpnia można składać wnioski 
o  wydan ie  Me t ropo l i t a lne j  Ka r ty 
Uczniowskiej (MKU). Wniosek wypełnia, 

składa i potwierdza rodzic lub prawny 
opiekun, a w wypadku osób, które 
ukończyły 13 rok życia, dopuszcza się 
samodzielne złożenie wniosku po 
okazaniu ważnej legitymacji szkolnej lub 

Na 25 sierpnia zaplanowano 72. sesję 
r a d y  m i e j s k i e j  z  n a s t ę p u j ą c y m 
porządkiem obrad:

Porządek
obrad

ŘPodjęcie uchwały w sprawie zmiany 
budżetu Gminy Solec Kujawski na 2023 rok.

ŘPodjęcie uchwały w sprawie zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Solec Kujawski na lata 2023 – 2026.

ŘPodjęc ie  uchwały  w sprawie 
wyrażenia zgody na odstąpienie od 

LXXII SESJA RM

Karty uczniowskie
na wniosek

Patriotyczne
uroczystości

Kilkanaście
projektów
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Dyżury aptek

Do 27 SIERPNIA
„Pod Orłem” (ul. 23 Stycznia 12)

28 SIERPNIA - 3 WRZEŚNIA
„Pod Lwem” (ul. Leśna 2)

4 - 10 WRZEŚNIA
„Leśna” (ul. Leśna 19)

Niepod leg ło śc i .  Odczy t ano  ape l 
poległych, dyrektor muzeum przypomniał 
wydarzenia sprzed 103 lat ,  które 
rozgrywały się nie tylko w czasie obrony 
Warszawy, lecz także mówił o walkach 
z bolszewikami w naszym regionie. 

Uroczystościom zorganizowanym przez 
samorząd towarzyszyła oprawa muzyczna 
zapewniona jak zwykle przez orkiestrę dętą 
naszej Ochotniczej Straży Pożarnej. Z kolei 
przed nami obchody Dnia Solidarności 
i Wolności oraz rocznica wybuchu II wojny 
światowej. Pierwsze zaplanowano na 31 
sierpnia. Delegacje udadzą się na Skwer 

Solidarności, gdzie przy 
obelisku złożą kwiaty. 
N a s t ę p n e g o  d n i a  - 
1 września - upamiętnimy 
wszystkich walczących 
w obronie ojczyzny przed 
n i e m i e c k ą  n a p a ś c i ą 
w  1 9 3 9  r.  o r a z  o fi a r 
hitlerowskiego terroru - 
z a m o r d o w a n y c h 
mieszkańców naszego 
miasta. Zbiórka delegacji 
31 sierpnia i 1 września 
przed urzędem o godz. 
10.50.

Dokończenie ze str. 1

Na 24 września 2023 r. przewidziano 
wybory  do  r ad  powia towych  i zb 
rolniczych. W związku z tym w Wydziale 
Utrzymania Miasta (ul. Toruńska 8) 
w terminie od 25 do 31 sierpnia br. 
w godz inach  pracy  urzędu  będz ie 
udostępniony do wglądu spis członków 
kujawsko - pomorskiej izby rolniczej 
uprawnionych do udziału w głosowaniu 

w wyborach do rad powiatowych izby 
rolniczej. Kandydatów na członków rad 
powiatowych izby rolniczej można 
zgłaszać do 4 września br. Do zgłoszenia 
należy dołączyć listę poparcia co najmniej 
50. członków danej izby rolniczej, 
posiadających prawo wyborcze w okręgu 
wyborczym, w którym dokonywane jest 
zgłoszenie. Dokumenty – zgłoszenie 
kandydata na członka RP KPIR osoba 
fizyczna, dostępne są w Wydziale 
Utrzymania Miasta.

Wybory
do izb rolniczych

Chcesz zostać 
Wolontariuszem/Wolontariuszką 

Szlachetnej Paczki? To proste! Wejdź 
na stronę , wypełnij krótki formularz

i poczekaj na kontakt ze strony 
rekrutera ze Szlachetnej Paczki.

Biblioteka Publiczna zaprasza 
wszystkie chętne osoby do wspólnego 

czytania w ramach akcji
Narodowe Czytanie.

Termin zgłoszeń upływa 5 września. 
Zgłoszenia przyjmowane są

w bibliotece lub telefonicznie
pod numerem 52 387 01 52.

Patriotyczne
uroczystości

Stypendia
szkolne

Do  15 września można złożyć wniosek 
o przyznanie stypendium szkolnego na rok 
szkolny 2023/2024.

Warunkiem otrzymania pomocy 
materialnej  w postaci  s typendium 
szkolnego jest spełnienie kryterium 
dochodowego. Kryterium to jest spełnione, 
gdy dochód netto na osobę w rodzinie 
uzyskany w miesiącu poprzedzającym 
złożenie wniosku nie przekroczy kwoty 
600 zł.

Osoby zainteresowane otrzymaniem 
pomocy stypendialnej i spełniające 
powyższe kryteria składają wnioski do 
Burmistrza Solca Kujawskiego (Urząd 
Miejski, ul. 23 Stycznia 7) nie później niż 
do 15 września danego roku szkolnego 
(w wypadku uczniów i słuchaczy szkół, 
w  k t ó r y c h  z a j ę c i a  d y d a k t y c z n o -

w y c h o w a w c z e  r o z p o c z y n a j ą  s i ę 
w pierwszym, powszednim dniu lutego – 
do 15 lutego danego roku szkolnego, 
a  w  wypadku  s łuchaczy  ko leg iów 
pracowników służb społecznych do 15 
października danego roku szkolnego).

Druki wniosków można pobierać 
w Urzędzie Miejskim, ul. 23 Stycznia 7 – 
p u n k t  i n f o r m a c j i  l u b  z e  s t r o n y 
internetowej urzędu.

Wnioskodawcami mogą być:
- rodzice lub opiekunowie prawni 

ucznia/słuchacza,
-  p e ł n o l e t n i  u c z e ń / s ł u c h a c z 

samodzielnie,
-  d y r e k t o r  s z k o ł y,  k o l e g i u m 

pracowników służb społecznych lub 
ośrodka pomocy społecznej.

Do wniosku o przyznanie stypendium 
szkolnego należy dołączyć dokumenty 
potwierdzające wysokość osiągniętych 
dochodów.

Kontakt telefoniczny w wypadku 
ewentua lnych  py tań  do tyczących 
wypełnienia wniosku o przyznanie 
stypendium szkolnego: 52  387  01  20.
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Dokończenie ze str. 1

Dokończenie ze str. 1

innego dokumentu tożsamości. Dokument 
można wypełnić osobiście w urzędzie (ul. 
23 Stycznia 7, pok. nr 7).  Formularz 
wniosku jest dostępny w urzędzie lub na 
s t r o n a c h  i n t e r n e t o w y c h : 
w w w . s o l e c k u j a w s k i . p l , 
www.bip.soleckujawski.pl. W związku 
z  t ym,  i ż  MKU j e s t  dokumen tem 
uprawniającym  do skorzystania z ulgi 
i  p r z y s ł u g u j e   u c z n i o w i  s z k o ł y 
podstawowej lub ponadpodstawowej, 
mieszkańcowi naszej  gminy,  przy 
składaniu wniosku  o wydanie karty 
niezbędne jest okazanie ważnej legitymacji 
szkolnej ucznia lub przedstawienie innego 
dokumentu potwierdzającego fakt 
uczęszczania lub przyjęcia do szkoły. Jak 
dotąd wydano 229 kart.

obowiązku przetargowego trybu zawarcia 
umowy dz ierżawy n ieruchomości 
gruntowej.

ŘPodjęc ie  uchwały  w sprawie 
wyrażenia zgody na odstąpienie od zbycia 
w drodze przetargu nieruchomości 
gruntowej zabudowanej, stanowiącej 
własność Gminy Solec Kujawski. 

ŘPodjęc ie  uchwały  w sprawie 
wyrażenia zgody na odstąpienie od 
obowiązku przetargowego trybu zawarcia 
umowy najmu lokalu użytkowego.

ŘPodjęc ie  uchwały  w sprawie 
wyrażenia zgody na ustanowienie 
odpłatnej służebności przesyłu. 

Sesję można śledzić na żywo – 
www.soleckujawski.pl zakładka e-sesja. 
Tam również znajdują się materiały 
archiwalne.

ŘPodjęc ie  uchwały  w sp rawie 
ustanowienie użytku ekologicznego 
„Źródliska na Wypaleniskach”.

ŘPodjęc ie  uchwały  w sp rawie 
zaliczenia drogi do kategorii  dróg 
gminnych.

ŘPodjęc ie  uchwały  w sp rawie 
z a s i ę g n i ę c i a  o d  K o m e n d a n t a 
Wojewódzkiego Policji w Bydgoszczy 
informacji o kandydatach na ławników.

ŘPodjęcie uchwały w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie trybu i sposobu 
powoływania oraz odwoływania członków 
Zespołu Interdyscyplinarnego w Solcu 
Kujawskim.

ŘWolne głosy i wnioski.
Obrady rozpoczną się o godz. 13.00.

Dokończenie ze str. 1

Porządek
obrad

LXXII SESJA RM

Wraz  z  rosnącą  świadomośc ią 
o zmianach klimatycznych, pojawia się 
coraz więcej rozwiązań, dzięki którym 
sami możemy przyczynić się do poprawy 
jakości środowiska. Pierwszą i najbardziej 
oczywistą czynnością w dążeniu do bycia 
eko, jest konsekwentna segregacja śmieci. 
Dzięki licznym informacjom dostępnym 
nie tylko na samych śmietnikach, ale także 
w  in t e rnec ie ,  możemy dok ładn ie 
doinformować s ię ,  jak skutecznie 
korzystać z podziału kontenerów, a co 
najważniejsze, co do nich wrzucać. Warto 

sobie wydrukować informacyjną grafikę 
i przykleić na lodówce lub w okolicy 
śmietniczków, by móc w każdej chwili 
zerknąć, czy wrzucamy odpady do 
odpowiedniego pojemnika.  Liczne 
produkty umożliwiające prowadzenie 
segregacji we własnym domu pokazują, że 
nie ma w tym nic trudnego, a może 
uchronić od potencjalnych dodatkowych 
opłat.

Również wskazane jest kierowanie się 
tzw. zasadą zero waste, polegającą na 
niemarnowaniu i ograniczaniu ilości 
niepotrzebnych odpadów chociażby 
poprzez zrezygnowanie z produktów 
jednorazowego użytku. Wystarczy zastąpić 
j e  t a k i m i  d o  w i e l o r a z o w e g o 
wykorzystania, jak np. ręcznik papierowy 
zamieniamy na proste ściereczki, czy 
zamiast plastikowych toreb na zakupy, 
zaopatrujemy się we własną, najlepiej 
materiałową.

Zasada 3XR także może ułatwić nam 
start w bardziej ekologiczne życie. 3XR to 
z  j ę z y k a  a n g i e l s k i e g o :  r e d u c e 
(ograniczanie), reuse (ponowne używanie) 
i recycle (recykling). Do tego dochodzi 
również czwarte R, któremu odpowiada 
responsibility (odpowiedzialność), która 
odnosi się do odpowiedzialności za śmieci i 
odpady, które produkujemy. Należy 
pamiętać również o tym, by starać się 
zastępować plastik szkłem lub drewnem. 
Kupowanie produktów w szklanych 
opakowaniach pozwala na zmniejszenie 

ilości plastiku w naszym domu, oraz 
ponowne wykorzystanie opakowania po 
zużyciu produktu. Zainwestowanie 
w butelkę z filtrem, czy specjalny dzbanek, 
o g r a n i c z y  p r z y m u s  k u p o w a n i a 
b u t e l k o w a n e j  w o d y  l u b  s o k ó w, 
a to w pozytywny sposób przełoży się na 
nasze miesięczne wydatki.

Coraz głośniej mówi się i propaguje 
nabywanie przedmiotów z drugiej ręki. 
Teraz wizyty na pchlich targach, czy 
w second-handach nie stanowią tematu 
tabu, tym bardziej wśród młodzieży. 
Nabywanie ubrań lub sprzedawanie ich 
w ten sposób, spotyka się z ogólną 
aprobatą, a także pozwala na oszczędność 
pieniędzy i dbanie o środowisko. Co może 
zaskoczyć, branża modowa odpowiada za 
ok. 5 proc. wszystkich emisji gazów 
cieplarnianych, a tzw. fast fashion, tylko 
pogarsza naszą, i tak niezbyt dobrą, 
s y t u a c j ę  k l i m a t y c z n ą .  R ó w n i e ż 
decydowanie się na odwiedzenie bibliotek 
czy zainwestowanie w czytnik e-booków, 
może okazać się dobrym rozwiązaniem dla 
t y c h ,  k t ó r z y  p r z y  j e d n o c z e s n y m 
zamiłowaniu do książek, chcieliby czytać 
w bardziej ekologiczny sposób.

Jak widać, życie w sposób ekologiczny 
wymaga paru wyrzeczeń, jednak nie jest 
ono niewykonalne i zbyt kosztowne. Do 
tego każdy, bez względu na wiek, może 
w ten sposób poprawić jakość nie tylko 
swojego, ale i naszego wspólnego życia.

M. Kamrowska

Każdy
może być EKO

edukacyjno- rekreacyjnej, realizowana 
w oparciu o rewitalizację zaplecza OSP.

4. Instalacja oświetlenia ulicznego na ul. 
Kujawskiej.

5. Społeczna modernizacja trybuny 
stadionu Ośrodka Sportu i Rekreacji w Solcu 
Kujawskim.

6. Każdy rodzaj sportu niesie ze sobą 
bogaty skarbiec wartości.

7. Kolorowe chodniki.
8. Miasteczko ruchu drogowego i gry 

podwórkowe.
9. Zainspiruj się sportem.
10. Makowianka O!Żywa.
11. ReAktywacja.
12. Komiks w bibliotece!
13. Budowa wiaty rowerowej wraz ze 

stacją naprawy rowerów i deskorolek oraz 
infrastrukturą towarzyszącą na parkingu przy 
ul. Garbary.

14. Organizacja zajęć fizjoterapii grupowej 
dla soleckich seniorów.

15. Wydanie dzieł zebranych związanej  
z Solcem Kujawskim pisarski i poetki okresu 
międzywojnia - Aliny Prus – Krzemińskiej.

16. „PRZYSTANEK NA RELAKS  - 
strefa kultury, wypoczynku, sportu i rekreacji.

17. Plac zabaw.
Projekty 1, 3-8, 11, 13, 16-17 to projekty 

inwestycyjne. Projekty 2, 9-10, 12, 14-15 – 
nieinwestycyjne. W budżecie na 2024 r. 
zaplanowano na realizację projektów 
w  r a m a c h  S o l e c k i e g o  B u d ż e t u 
Obywatelskiego 425 tys. zł, z czego 375 tys. na 
projekty inwestycyjne i 50 tys. zł na projekty 
nieinwestycyjne. Łączna wartość realizacji 
projektów wskazana przez wnioskodawców 
wynosi prawie 1,5 mln zł. Szczegółowe 
informacje na www.bip.soleckujawski.pl 
i  www.soleckujawski.pl w zakładkach 
BUDŻET OBYWATELSKI.

Karty uczniowskie
na wniosek

Kilkanaście
projektów

BUDŻET OBYWATELSKI
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W lipcu policjanci mają swoje święto. Jak 
co roku była to okazja do spotkania w ratuszu, 
podczas którego wyróżniający się policjanci 
odebrali gratulacje od władz miasta. W tym 
roku byli to dwaj policjanci – jeden z zespołu 
kryminalnego, drugi to dzielnicowy.

Nadkom. Tomasz Piasecki, komendant 
naszego komisariatu wskazał, że asp. szt. 
Filip Hajdamowicz prowadził bardzo wiele 
dochodzeń dotyczących przestępczości 
w sieci, niejednokrotnie ustalając sprawców 
t y c h  c z y n ó w.  Wy k a z a ł  s i ę  d u ż y m 
zaangażowaniem i skutecznością. Natomiast 
dzielnicowy mł. asp. Andrzej Kwiatkowski 
wyróżnia się bardzo dobrym kontaktem 
z mieszkańcami. Ma trudną dzielnicę na 
O s i e d l u  T o r u ń s k i m  z  d u ż y m 
nagromadzen iem ludz i ,  a  p rzez  to 
i problemów nurtujących społeczność 
osiedla. Ponadto bardzo dobrze współpracuje 
z Miejsko – Gminnym Ośrodkiem Pomocy 
Społecznej. Doprowadził do zatrzymania 
sprawców kilku przestępstw, m. in. osób 
posiadających narkotyki czy nietrzeźwych 
kierujących.

W soleckim komisariacie pracuje 22 
policjantów – jedenastu w zespole prewencji, 
trzech dzielnicowych, dwie osoby w zespole 
profilaktyki społecznej i wykroczeń oraz 
sześciu policjantów kryminalnych. Praca 
soleckich policjantów ma koncentrować się 
na utrzymaniu dotychczasowego poziomu 
bezpieczeństwa w gminie oraz jego ciągłym 
podnoszeniu.

–Zdarzeń ciężkich, jak rozboje i pobicia 
jest bardzo mało w porównaniu z innymi 
jednostkami. Składają się na to – praca 
prewencji, jak i rosnąca świadomość 
mieszkańców.

Kolejnym priorytetem wskazanym przez 
T. Piaseckiego jest walka z przestępczością 
narkotykową poprzez prowadzenie działań 
związanych z ujawnianiem i zdejmowaniem 
z rynku środków odurzających. - Ostatnio 
policjanci zatrzymali osoby posiadających 
marihuanę i inne środki chemiczne prawnie 
zabronione. Zwiększyła się też liczba 
ujawnień osób mających takie środki - 
usłyszeliśmy.

I następna rzecz pod szczególną uwagą 
soleckich stróżów prawa to przestępstwa 
w sieci – wyłudzenia, nieautoryzowane 
transakcje. W większości dzieje się to przez 
nieuwagę, klikanie w linki i udostępnianie 
swoich danych. Są to transakcje na tzw. 
k u r i e r a  o r a z  p o p u l a r n e  p l a t f o r m y 
sprzedażowe.

- Apeluję, by nie klikać we wszystko co 
przychodzi na naszą pocztę elektroniczną. 
Sprawdzajmy, kto sprzedaje, kto chce od nas 
coś  kupić .  W tym drugim wypadku 
„kupujący” chce byśmy weszli w link i podali 
dane do wysyłki pieniędzy, a potem z naszego 
konta znikają środki. 

Wbrew pozorom często ofiarami padają 
osoby młode, nie jak powszechnie się uważa 

– głównie seniorzy. Do częstych prób 
wyłudzenia pieniędzy dochodzi poprzez 
komunikatory internetowe. Po przejęciu 
indywidualnego konta, są zeń wysyłane 
prośby do znajomych o pomoc finansową. 
Jak sugeruje komendant, najprościej jest 
zadzwonić do znajomego „potrzebującego 
pomocy” i zweryfikować tę informację. 
Zazwyczaj dzwoniący dowiedzą się, że 
konto zostało zhakowane.

S z c z e g ó l n ą  u w a g ę  p o l i c j a n c i 
przywiązują też do edukowania osób 
starszych i przestrzegania przed tzw. 
metodami na bank, czy na policjanta.

-  N i e j e d n o k ro t n i e  l u d z i e  t r a c ą 
oszczędności całego życia. Osoby starsze 
w pewnych sprawach są dość łatwowierne. 
My jako Policja nigdy nie prosimy 
o przekazanie nam pieniędzy, kosztowności. 
Pracownicy banków również tego nie robią. 
Weryfikujmy to. Podobnie w sytuacjach 
związanych ze zdrowiem osób najbliższych. 
Nikt nie żąda żadnych pieniędzy na kaucję, 
na zabieg.  Ludzie  s łysząc o takich 
sytuacjach, kierując się dobrocią własnego 
serca tracą czujność. Najczęściej oszuści 
dzwonią na numery stacjonarne, gdzie nie 
ma możliwości weryfikacji. W Solcu też się 
takie telefony zdarzają. Ostatnio była taka 
próba wyłudzenia, ale mieszkaniec nie dał 
się nabrać. Najlepiej przerwać wtedy 
połączenie i zadzwonić do osoby, która niby 
p o t r z e b u j e  p o m o c y  i  i n f o r m a c j ę 
zweryfikować lub po prostu nie podejmować 
żadnych działań.

Komendant nie planuje żadnych zmian 
w funkcjonowaniu komisariatu. Działania 
poprzedników ocenia jako dobre i je 
kontynuuje. Świadczą o tym uzyskiwane 
wskaźniki.

- Statystyka nie jest najważniejsza, bo 
naj is to tnie jsze  jes t  bezpieczeństwo 
mieszkańców. Jednak poprzez statystykę 
możemy pokazać wymierne efekty naszej 
pracy, naszą skuteczność. Jeśli chodzi 
o rozboje i pobicia – wykrywalność jest 
stuprocentowa. W pracy pomocna jest 
internetowa mapa zagrożeń bezpieczeństwa, 
gdzie mieszkańcy zgłaszają zauważone 
problemy. Najczęściej chodzi o nieprawidłowe 
parkowanie, spożywanie alkoholu w miejscu 
do tego nieprzeznaczonym. Sprawdzamy 
każdy sygnał. Nie wszystkie się potwierdzają. 
W tym roku mieliśmy 47 zgłoszeń, łącznie 10 
potwierdzonych i 19 wyeliminowanych, co 
daje 60 proc. skuteczność. Jest to najwyższy 
wskaźnik w całej komendzie miejskiej. 
Staramy się załatwiać interwencje w jak 
najszybszym czasie, ale mieszkańcy muszą 
mieć świadomość, że jeden patrol na terenie 
całej gminy musi obsłużyć wszystkie 
zdarzenia. Zdarza się, że te zaistnieją 
w zbliżonym czasie. Są sprawy pilne, gdzie 
występuje zagrożenie życia i zdrowia, ale są 
takie,  które  mogą poczekać  jak  źle 
zaparkowany pojazd. 

Soleccy policjanci włączają się w akcje 
komendy miejskiej, wojewódzkiej jak np. 
bezpieczny pieszy, bezpieczny motocyklista, 
ukierunkowane na chronienie konkretnych 
grup uczestników ruchu drogowego. Dzieje 
się to podczas patroli, które reagują na 
negatywne zachowania na drodze i łamanie 
przepisów ruchu drogowego. W niektórych 
wypadkach konieczne jest wystawienie 
m a n d a t u .  J a k  n a  z a k a z i e  p o s t o j u 
i zatrzymywania się na ul. Piastów opodal 
skrzyżowania z ul. 23 Stycznia.

- Po pierwsze reagujemy na zgłoszenia, 
po  drug ie ,  osoby  parku jące  b l i sko 
skrzyżowania ograniczają widoczność 
pozostałym uczestnikom ruchu, utrudniając 
w ten sposób właściwą ocenę sytuacji. Może 
to doprowadzić do kolizji. Problemem są też 
nietrzeźwi rowerzyści. Jest ich w Solcu 

naprawdę sporo, niektórzy z sądowym 
zakazem kierowania rowerem. Jeśli chodzi 
o kierowców i motocyklistów, w ubiegłym 
roku ukarano 24, w tym jest już 11. 
Rekordzista miał 3,2 promila.

Z rozmowy z komendantem wynika, że 
bardzo dobrze układa się współpraca z gminą.

-  R e l a c j e  z  w ł a d z a m i  g m i n y , 
pracownikami urzędu są bardzo dobre. Nie 
ma problemu w kontaktach bezpośrednich. 
O każdej porze dnia mogę zadzwonić do pani 
burmistrz, czy pani sekretarz. Ja również 
jestem dostępny pod telefonem. Jest to 
szczególnie ważne w sytuacjach kryzysowych 
jak pożary, czy ostatnio też awaria promu. Nie 
mogę przy tej okazji nie wspomnieć 
o dofinansowaniu zakupu radiowozu. 
Procedura przebiegła w ekspresowym 
tempie, za co dziękuję też radzie miejskiej 
i  panu przewodniczącemu. Pieniądze 
zatwierdzono na nadzwyczajnej sesji. Swoją 
cegiełkę do auta dołożyło także Nadleśnictwo 
Solec Kujawski, za co dziękuję. Gmina 
finansuje też służby ponadnormatywne czyli 
tzw. patrole dodatkowe, które policjanci 
pełnią w swoim czasie wolnym. Chętnie 
korzystają z tej możliwości. W tym roku 
otrzymaliśmy na ten cel 18 tys. zł. Znacząco 
nas  to  wspomaga .  Na  kon iec  roku 
przedstawiamy raporty z wykorzystania 
środków i z efektów pracy.

Policjanci są w zespole Bezpieczna 
Gmina, współpracują z ośrodkiem pomocy 
społecznej,  głównie dzielnicowi,  są 
w zespołach interdyscyplinarnych, angażują 
się w kwestie związane z przemocą 
w rodzinie. T. Piasecki mówił o współpracy 
z  n a d l e ś n i c t w e m ,  s t r a ż ą  p o ż a r n ą , 
stowarzyszeniem Bizon, szczególnie przy 
poszukiwaniu osób zaginionych. Są widoczni 
w szkołach podczas pracy edukacyjnej 
z  uczniami na temat  współczesnych 
zagrożeń.

Czuwają nad naszym
bezpieczeństwem
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Kazimierz Wydrzyński, bo o nim 
mowa, zgodził się na rozmowę bez cienia 
wahania, a już od samego początku 
zapanowała przyjemna i miła atmosfera, 
którą tylko wzbogacały opisy i anegdotki 
z e  s t r o n y  p a n a  K a z i m i e r z a .  Te n 
niesamowity ogród, znajdujący się 
w Przyłubiu na terenie rodzinnego 
gospodarstwa, skrywa nie tylko wyjątkowe 
rośliny z najdalszych zakątków świata, 
ale i długą historię. Wszystko zaczęło się od 
poszukiwań – babcia pana Kazimierza, 
zmuszona złymi warunkami, w których 
przyszło mieszkać całej jej rodzinie, 
wysłała swojego męża na poszukiwania 
innego, lepszego miejsca do życia. Wtedy 
też, dziadek naszego rozmówcy, natknął się 
na miejsce, w którym zobaczył, jak 
wspomina pan Kazimierz, istny raj. 
Pomimo d robnych  mankamen tów 
związanych z zakupioną ziemią, rodzina 
Wydrzyńskich przeniosła się z Wołynia 
właśnie do Przyłubia, gdzie przyszło im 
żyć do dziś. Początkowo pan Kazimierz nie 
wykazywał większego zainteresowania 
rodzinną ziemią i jej uprawą. Widział dla 
siebie zupełnie inną ścieżkę. Jednak po 
szybszym zwolnieniu z wojska, postanowił 
pomóc w gospodarstwie, a to powoli stało 
się dla niego codziennością, która przestała 
być niewygodnym ciężarem.

Początkowe gospodarstwo, które 
z czasem zaczęło się powiększać, było pod 
użytek czysto rolniczy. K. Wydrzyński 
długo opowiadał o historii i zmianach, jakie 
zachodziły na przestrzeni lat, a które 
przyczyniły się do tego, że w pewnym 
m o m e n c i e  z a i n t e r e s o w a ł  s i ę 
ogrodnictwem. Pierwszym impulsem było 
oddanie gospodarstwa w ręce swojego 
syna, a wraz z uzyskanym czasem i 
przejściem na emeryturę, pan Kazimierz 
zaczął, jak mówił, „upiększać” okolice 
domu. Zaczęło się od niewinnego 
pochłaniania książek, a skończyło na 
intensywnym przeglądaniu internetu 
w poszukiwaniu coraz to ciekawszych 
okazów roślin. Można powiedzieć, że nasz 
ogrodnik uczył się wszystkiego od 
podstaw. Wiedział jak poprawnie zadbać 
o  pole ,  jak  uchronić  zbiory przed 
powodziami, ale estetyczne ugryzienie 
tematu było dla niego nie tyle trudną 
nowością, a ciekawym wyzwaniem. Do 
tego nie ograniczał prac jedynie do 

własnego ogródka! Sam zaczął kosić trawę 
przy okolicznej drodze, a nawet zasadził 
tam liczne bzy, które, jak opisywał, miały 
na celu urozmaicić nijaką okolicę.

Jednak największym zainteresowaniem 
cieszy się już wielokrotnie wspomniany 
ogród, po którym zostaliśmy oprowadzeni. 
Nie należy on do typowych ogrodów, do 
których mogliśmy już przywyknąć, gdyż 
jest to ogromny teren z rozległym oczkiem 
wodnym i około dwoma tysiącami różnych 
gatunków roślin, o których pan Kazimierz 
mógłby mówić godzinami.  Nawet 
spędzone tam dwie godziny nie starczyły 
na dokładne obejście i  zobaczenie 
w s z y s t k i e g o ,  c o  o g r ó d  m a  d o 
zaoferowania, a mimo to nie byliśmy 
rozczarowani! Ogród jest w pełni dziełem 
rąk pana Kazimierza, który kładł w nim 
najmniejszy kamień i dba o niego również 
w pojedynkę. Na samym początku pojawił 
się niewinny orzech laskowy przyniesiony 
z okolicznego lasu, a dopiero później nasz 
pasjonat, wraz ze zmieniającą się modą, 
zaczął interesować się innymi gatunkami 
roślin i szczególną sympatią obdarzył 
wszelkiego rodzaju drzewka iglaste, a do 
tego nie tylko takie, które możemy spotkać 
w naszych polskich lasach. Właśnie jedną 
z takich roślin był świerk serbski, pierwsze 
drzewko posadzone w zamyśle powoli 
tworzącego się zbioru. Znajomość 
literatury fachowej pod postacią nabytych 
książek, pozwoliła panu Kazimierzowi na 
bezproblemowe i skuteczne wyszukiwanie 
coraz to nowszych roślin i zapoznawanie 
się z najważniejszymi zasadami ich 
pielęgnacji. Następnym krokiem było 

pozyskanie upragnionych roślin, które nie 
zawsze było takie łatwe. Tutaj z pomocą 
przychodził internet, a wraz z nim 
popularne strony aukcyjne, gdzie pan 
Kaz imie rz  sku teczn ie  wyszuku je 
interesujące go nasiona i konsekwentnie je 
nabywa. Chociażby cypryśniki błotne, 
metasekwoje czy cyprysiki Lawsona, 
inaczej zwane imbricatą pendulą, która jest 
j edną  z  na jp ięknie j szych  odmian 
płaczących iglaków, o której z dumą 
opowiadał. Kolejnym, jakże ciekawym 
okazem,  k tó ry  t rudno  wypa t r zeć 
gdziekolwiek indziej, a jaki został nam 
zaprezentowany, był żywotnikowiec 
japoński. Dumna roślina o wyjątkowo 
charakterystycznych spodach gałęzi.

Z każdym mijanym drzewkiem 
pojawiały się coraz to ciekawsze i bardziej 
skomplikowane nazwy i pomimo pozornej 
jednolitości, każda z mijanych roślin 
posiadała własny i odmienny charakter. 
Gdy padło pytanie o reakcję członków 
rodziny na pasję naszego rozmówcy, ten 
jedynie ciepło się zaśmiał i oznajmił, że 
początkowo mówiono mu, by dał sobie 
z tym spokój. Jednak jego determinacja do 
jak najlepszego upiększenia okolic domu, 
nie pozwoliła mu na porzucenie pasji, co 
p o s k u t k o w a ł o  z n a l e z i e n i e m  s i ę 
w programie „Maja w Ogrodzie”. Sam 
ogród zdawał się nie mieć końca, tak samo 
jak i wiedza naszego rozmówcy. Pan 
Kazimierz z każdym krokiem i słowem, 
zasypywał nas coraz to ciekawszymi 
anegdotami odnośnie do swoich zbiorów, 
okolicy, ale i samego siebie. W końcu to 
dzięki jego ciężkiej pracy i ogromnym 
pokładom kreatywności, ogród, a także 
okolica domu, sprawiają, że ma się ochotę 

Każdy, niezależnie od wieku, ma jakieś zainteresowania. Te często wymagają 
uwagi, a niekiedy nawet i poświęceń, czy wyrzeczeń. Mimo to przynoszą człowiekowi 
ogrom satysfakcji, która tylko popycha go w głąb ukochanej pasji. Dla jednych jest to 
zbieranie starych monet, dla drugich – ogrodnictwo. I właśnie z jednym z takich 
prawdziwych pasjonatów mieliśmy okazję porozmawiać. Osobą, która na temat 
roślin i zajmowania się nimi, wie więcej niż można by się było spodziewać, i którego 
zbiory zapierają dech w piersiach.

Hobbysta z Przyłubia

zatrzymać się i podziwiać staranność, 
z jaką to wszystko zostało wykonane. 
A  j e d n a k  m i m o  t a k  l i c z n y c h 
komplementów, które kierowaliśmy 
podczas tej wizyty w Przyłubiu pod 
adresem pana Kazimierza i efektów jego 
pracy, w jego głowie wciąż pojawiają się 
coraz to nowsze pomysły na udoskonalenie 
swojego dzieła. Trzymamy kciuki za 
pomyślne zrealizowanie wszystkich tych 
p l a n ó w  i  k a ż d e m u  ż y c z y m y  t a k 
satysfakcjonującej i szczerej pasji, jaką 
odznacza się właśnie pan Kazimierz. Jego 
zapał i ciepła osobowość potrafią zarazić 
i  sprawić ,  że  nawet  cz łowiek bez 
przysłowiowej ręki do roślin, zaczyna 
myśleć o spróbowaniu swoich sił w tym 
pociągającym świecie.                       (mk)
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Soleckie Centrum Kultury

Nadszedł ten smutny moment, kiedy 
musieliśmy pożegnać się ze wspaniałą 
półkolonią - cztery żywioły – Ziemia, 
Woda, Ogień i Powietrze – która były dla 
wielu młodych solecczan drugim domem 
przez cztery wakacyjne tygodnie. Kolejne 
ciekawe spotkania odbywały się we wtorki 
i czwartki na megaciekawych zajęciach 
Fabryki Pomysłów. SCK zapraszało na 
eksperymenty naukowe z Warsztatem 
Doświadczeń, na Warsztaty Czekoladowe, 
na seanse filmowe w Kinie Kultura oraz 
s p e k t a k l e  t e a t r a l n e .  D u ż y m 
z a i n t e r e s o w a n i e m  c i e s z y ł a  s i ę 
Dogoterapia.

Wszystko to pozwoliło na spędzenie 
razem niesamowitych dni pełnych 
przygód, zabaw i niezapomnianych chwil. 
Wszyscy, zarówno uczestnicy, jak i kadra 
SCK, stworzyli niepowtarzalną atmosferę, 
która na zawsze pozostanie w sercach. 
Opiekunowie z centrum kultury dziękują 

wszystkim uczestnikom za ich entuzjazm, 
energię i pozytywne podejście. Radość 
i zaangażowanie podczas zajęć sprawiły, 
że każdy dzień był wyjątkowy. Nie 
mniejszym zaangażowaniem wykazała się 
też kadra SCK, jak zawsze profesjonalna.

- Wspólne wyjścia, gry, warsztaty 
i wycieczki - będzie nam wszystkim tego 
brakować. Ale pamiętajmy, że to nie 
koniec naszych przygód. Czas spędzony na 
półkolonii nauczył nas wielu nowych 
rzeczy,  pozwol i ł  poznać  nowych 
przyjaciół i rozwijać swoje pasje. Nie 
z a p o m i n a j m y  o  t y m ,  c z e g o  s i ę 
nauczyliśmy. Przyjaźń, tolerancja, 
współpraca i szacunek dla innych to 

wartości, które powinniśmy pielęgnować 
p r z e z  c a ł e  ż y c i e .  N i e c h  n a s z e 
doświadczenie na półkolonii będzie 
fundamentem dla naszego dalszego 
rozwoju i przygód, które was czekają. 
Dziękujemy wszystkim rodzicom i 
opiekunom za zaufanie, jakim nas 
obdarzyliście, i za wsparcie, jakie nam 
okazaliście. Bez was nie moglibyśmy tego 
wszystkiego doświadczyć. Życzymy 
wszystkim uczestnikom udanego powrotu 
do domu, wspaniałych wakacji i kolejnych 
niezapomnianych chwil! Do zobaczenia! – 
podkreślają zgodnie Tomasz Rudny, 
dyrektor SCK, wraz z pracownikami.

Nieco starsza publiczność miała okazję 
uczestniczyć w piątkowych wydarzeniach, 
organizowanych w ramach wakacyjnego 
projektu PRZYSTAŃ Soleckiego Centrum 
Kultury. Gościliśmy: Aleksandrę Kwiatkowską 
z zespołem, DJ-a Rajmondo D, Jakuba 
Brzezińskiego, Zespół „Etna”, islandzki duet 
„Myrkvi”, odbył się wieczór poezji pn. „Letnie 
przypływy” na  k tórym soleccy  poeci 
prezentowali swoje wiersze a towarzyszyli im 
Julian Prus i Mateusz Tomczuk. A przed nami 
kolejne, ostatnie wakacyjne, piątkowe spotkanie 
pn. „Retrospekcja” - wystąpi Agnieszka 
Kartaszewicz - wokalistka Zespołu "Umami" 
z  k tó rym tworzy  koncer ty  poe tyck ie , 
rozrywkowe oraz religijne. Muzykoterapeuta 
osób niepełnosprawnych, nauczyciel śpiewu 
dzieci i dorosłych. Ukończyła szkołę muzyczną 
im Artura Rubinsteina w Bydgoszczy na 
wydziale śpiewu solowego. W skład zespołu 
wchodzą Weronika Jędryka, Dawid Sawczenko, 
Michał Biechowski. Zapraszamy na 25 
sierpnia, parking za SCK, zabawa od 19.00 do 
22.00.

Zaproszenie

Wiele się
działo

Mamy nadzieję, że to wydarzenie na stałe 
zagości w kalendarzu soleckich imprez 
wakacyjnych. 10 sierpnia SCK zaprosiło 
solecczan nad Wisłę. Przy Stanicy WOPR 
„Salina” czekało sporo atrakcji, a wśród nich: 
animacje dla dzieci, wspólne grillowanie, 
pokazy ratownictwa wodnego WOPR i użycia 
sprzętu gaśniczego OSP, piana party, turniej 
piłki siatkowej i koncerty. Zaprezentowały się 
Zespoły z SCK - New Voices i Three One, 
zagrał Zespół „Własny Port” i zaśpiewała 
Dominika Cieślak, zachęcając do wspólnej 
z a b a w y  –  t a k ż e  u c z e s t n i k ó w 
międzynarodowego spływu kajakowego 
Drwęca – Wisła, który od wielu lat gości 
w naszym mieście. Jak widać na zdjęciach, 
wszyscy świetnie się bawili.

Święto
Wisły
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UWAGA! Od 7 września od godz. 15.00 będzie zamknięta część parkingu OSiR, 
na 9 września od godz. 6.00 zaplanowano zamknięcie ul. Grota Roweckiego. Tego 
samego dnia, tj. 9 września od godz. 14.00, będzie również zamknięta ul. Dworcowa - 
na odcinku od budynku starego dworca do ul. Sportowej.
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Wydawca dwutygodnika: 

Urząd Miejski, ul. 23 Stycznia 7, 

86-050 Solec Kujawski.

Tel. 52 - 387 - 01 - 32

e-mail: rzecznik@soleckujawski.pl

Redaguje Zbigniew Stefański.

Druk:                     Józef Śmigaj,

Solec Kujawski.

Sport i rekreacja

Kujawsko-Pomorski  Okręgowy 
Związek Badmintona z siedzibą w Solcu 
Kujawskim serdecznie dziękuje za 
wsparcie finansowe w organizacji obozu 
sportowego badmintona, który odbył się 
w dniach 12-22 lipca br. na obiektach OSiR 
. W obozie uczestniczyli zawodnicy z Solca 
Kujawskiego, Smólnika, Włocławka, 

Częstochowy i Polanowa. Podczas obozu 
26. zawodników trenowało pod czujnym 
okiem czterech szkoleniowców, którzy 
pomagali im w przygotowaniach do sezonu 
2023/2024.

- Jesteśmy niezmiernie wdzięczni 
firmie Drobex oraz pani Barbarze Fryszke 
za okazane wsparcie, które pozwoliło nam 
zorganizować ten sportowy event. Dzięki 
t a k i m  i n i c j a t y w o m  m ł o d z i e ż  m a 
możliwość rozwijania swoich umiejętności 
i  pasji,  a także zacieśniania więzi 
z rówieśnikami z różnych regionów – 
podkreślił Jan Bochat, kierownik obozu.

Badminton
na hali OSiR

W tym roku 40. zawodników z Wisełki 
Solec Kujawski było na obozie sportowym 
w Żelistrzewie w powiecie puckim. Młodzi 
piłkarze uczestniczyli w zajęciach 
treningowych i sparingach. Mieli też 
okazję na zwiedzanie. Jak informuje prezes 
Robert Wilczarski, podczas obozu było 
sporo pracy, ale i zabawy: - Nasze Pociechy 
dały radę co wiąże się z nadzieją na 
najbliższy sezon. Podziękowania należą 
się rodzicom za zaufanie oraz firmie Focus 
państwa Łabejszów za pomoc w przewozie 
soleckich dzieciaków.  Serdecznie 
dziękujemy.

W dniach 15-22 lipca młodzi tenisiści 
s tołowi UKS Top Solec Kujawski 
przebywali na zgrupowaniu sportowym 
w Barcinie. 

21. zawodniczek i zawodników dzięki 
trzem jednostkom treningowym dziennie 
w pocie czoła starało się osiągnąć jak 
na j l epszą  dyspozyc ję .  G łównymi 
zajęciami były treningi tenisa stołowego 
(przeprowadzane na 11 stołach), jednak nie 
zabrakło wyjść do barcińskiej pływalni 
oraz innych atrakcji sportowych, takich jak 
mecze piłki nożnej, czy turnieje w boule. 
Trenerzy przeprowadzili również test 
sprawności  fizycznej ,  a  w ramach 
wycieczki uczestnicy obozu odwiedzili 
wypoczynkowe tereny Inowrocławia. 
W ostatni wieczór pobytu odbył się chrzest, 
dla tych którzy byli pierwszy raz na obozie. 
Po nim była uroczystość nagrodzenia przez 
zarząd klubu zawodników, którzy 

w barwach UKS Top wywalczyli drugie 
miejsce w zakończonym niedawno sezonie 
Ligi Młodzieżowej KPOZTS.

Po ośmiu niesamowicie aktywnych 
dniach soleccy tenisiści „pozytywnie 
zmęczeni” wrócili do domów. Kolejne 
treningi już na klubowych stołach.

Wisełka
na Kaszubach

Tenisiści
w Barcinie



Uroczystości dożynkowe połączone 
z jubileuszem 40-lecia Rodzinnych Ogrodów 
Działkowych „Bratek” były bardzo udane. Od 
godziny 14.00 swoją zabawę rozpoczęły dzieci. 
W ogrodzie stanęły dmuchaniec i zjeżdżalnia 
wodna, z której najmłodsi chętnie korzystali. 
Zabawę prowadzili także profesjonalni 
animatorzy. Po zakończeniu części dla dzieci 
rozpoczęto oficjalne spotkanie, podczas którego 
działkowcy otrzymali nagrody, wyróżnienia 
i medale.

Wyróżniono ogrody w kilku kategoriach. 
Za najpiękniejsze uznano ogrody Piotra 
Likszo (1 miejsce), Barbary Ślazyk (2) oraz 
Genowefy i Jana Turlejów (3). W kategorii 
skalniak nagrodzono Anetę Bąk, a Kazimierz 
Porębski, otrzymał nagrodę w kategorii 
uprawy ekologiczne. Kolejne wyróżnienia za 
estetykę działek trafiły do kilkunastu 
działkowców. Również kilkanaście osób 
otrzymało brązowe odznaki „Zasłużony 
dz ia łkowiec” .  Władys ław Grzegorz 
Michalak, prezes zarządu ROD „Bratek” 
podkreślił, że w większości były to panie, 
dzięki którym działki tak pięknie wyglądają.

Działkowcy otrzymali jubileuszowe 
życzenia. W imieniu władz miasta przekazała je 
Barbara Białkowska, zastępca burmistrza, 
życząc, aby działkowcy czerpali przyjemność ze 
swoich dokonań na działkach i z radością 
spędzali na nich czas. Wszyscy goście 
i działkowcy skosztowali pyszny tort, a potrawy 
z grilla były rozdawane jeszcze po imprezie, 
która zakończyła się o 22.30. I jak mówi prezes 
„Bratka” była to doskonała okazja do integracji 
działkowej rodziny:

- Serdecznie dziękuję za przekazane 
życzenia pani wiceburmistrz, pani prezes 
zarządu okręgowego Polskiego Związku 
Działkowców oraz przedstawicielom ROD 
„Nad Torem”. Podziękowania przekazuję 
również państwu Gęsickim za przygotowanie 
imprezy, państwu Sternal, Strauss, oraz 
Kosińskim (stoły i wata cukrowa), Machcińskim 
(przepyszne rogaliki), K. Michaelis, K. Konopie, 
M. Tomczakowi i prowadzącemu spotkanie R. 
Głuszcowi. Specjalne podziękowania kieruję do 
Szymona Frischke z firmy Mako Pellets za 
ufundowane potrawy na grilla. Było aż 600 
porcji. Działkowcy przynieśli także swoje 
wypieki. Dla wszystkich starczyło.

Również pogoda dopisała.

Dożynki
i jubileusz

Otwarcie wystawy 25 sierpnia o godz. 16.00.

Kolejny piknik strzelecki,  impreza 
organizowana z  soleckim Kurkowym 
Bractwem Strzeleckim z okazji Święta Wojska 
Polskiego, była bardzo udana. Strzelnicę 
w Przyłubiu odwiedziło sporo solecczan, 
korzystających z przygotowanych atrakcji. 
Były stoiska gastronomiczne, zabawy dla dzieci i 
strzelanie z łuku. O swojej pracy mówili 
policjanci i funkcjonariusze Straży Granicznej.

Najpierw trzeba było poczekać w kolejce.

Potem kilka celnych strzałów.

Sprawdzenie wyników.

Najlepsi otrzymali nagrody.



Jak pomóc sobie, bliskiemu,
komuś w bliskim otoczeniu?

Skorzystaj z bezpłatnej pomocy
w Punkcie Konsultacyjnym ds. Przeciwdziałania Narkomanii 

GDZIE? - Plac Jana Pawła II 4, Solec Kujawski

KTO? - Instruktor Terapii Uzależnień – Sylwia Nowakowska 

KIEDY? - Drugi i czwarty poniedziałek miesiąca 
godziny 13.00-15.00

Zakres oferowanej pomocy:
- poradnictwo i konsultacje indywidualne dla osób uzależnionych od 

narkotyków, środków psychoaktywnych
- poradnictwo i konsultacje indywidualne dla osób współuzależnionych( 

osoby bliskie, rodzina) 

PRZYJDŹ, POROZMAWIAJ, POMÓŻ SOBIE LUB INNYM 

W ramach projektu „Kujawsko-
Pomorska Teleopieka” w 2023 roku 
kontynuowane będzie wsparcie w formie 
teleopieki  dla  36.  osób starszych 
niesamodzielnych lub niepełnosprawnych 

P r o g r a m  „ K o r p u s  W s p a r c i a 

Seniorów” na 2023 rok jest elementem 
polityki społecznej państwa w zakresie 
wsparcia działań na rzecz seniorów 
niesamodzielnych ze względu na wiek oraz 
stan zdrowia. 

Celem programu jest zapewnienie 
usługi wsparcia na rzecz seniorów w wieku 
65 lat i więcej przez świadczenie usług 
wynikających z rozeznanych potrzeb na 
terenie danej gminy, wpisujących się we 
wskazane w programie obszary, poprawa 
poczucia bezpieczeństwa oraz możliwości 
samodzielnego funkcjonowania w miejscu 
zamieszkania osób starszych przez dostęp 
do tzw. „opieki na odległość”. 

W Gminie Solec Kujawski, w ramach 
Modułu II, 30. mieszkańców w wieku 65+ 
otrzymało w lipcu 2023 roku opaskę 
bezpieczeństwa wraz z  ins t rukcją 
użytkowania, która umożliwi wezwanie 
pomocy w przypadku nagłego pogorszenia 
stanu zdrowia lub wypadku.

W  2 0 2 3  r o k u  k o r z y s t a n i e 
z zakupionych opasek będzie możliwe 
dzięki wsparciu finansowemu z dotacji 
celowej budżetu państwa w wysokości 10 
426,00 zł. Całkowity koszt zadania:         
13 033,00 zł.

Seniorzy
mają wsparcie

Od 2 stycznia 2023 roku w Miejsko-
Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej 
w Solcu Kujawskim realizowany jest 
Program „Asystent osobisty osoby 
niepełnosprawnej” – edycja 2023, 
fi n a n s o w a n y  z  F u n d u s z u 
Solidarnościowego. 

Głównym celem Programu jest 
wprowadzenie usług asystencji osobistej 
jako formy ogólnodostępnego wsparcia 
w wykonywaniu codziennych czynności 
oraz funkcjonowaniu w życiu społecznym. 

W gminie Solec Kujawski wsparciem 
w ramach programu objętych jest 7 osób 
niepełnosprawnych posiadających 
o r z e c z e n i e  o  z n a c z n y m  s t o p n i u 
niepełnosprawności. 

Zakres czynności w ramach usług 
asystencji osobistej w szczególności 
dotyczy:

Fw s p a r c i a  w  c z y n n o ś c i a c h 
samoobsługowych, w tym utrzymaniu 
h ig ieny  osobis te j  i  czynnośc iach 
pielęgnacyjnych;

Fw s p a r c i a  w  p r o w a d z e n i u 
gospodarstwa domowego i wypełnianiu 
r ó l  s p o ł e c z n y c h  ( w  p r z y p a d k u 
samodzielnego zamieszkiwania);

Fwsparcia w przemieszczaniu się 
poza miejscem zamieszkania;

Fw s p a r c i a  w  p o d e j m o w a n i u 
aktywności życiowej i komunikowaniu się 
z otoczeniem.

A s y s t e n t  o s o b i s t y  o s o b y 
niepełnosprawnej jest dużym wsparciem 
d l a  o s ó b  z  n i e p e ł n o s p r a w n o ś c i ą 
w codziennym funkcjonowaniu i daje im 
poczucie bezpieczeństwa. Gminie Solec 
Kujawski na realizację zadania w 2023 
roku przyznano środki w wysokości        
68 258,00 zł.

Asystent
osobisty

z terenu Gminy Solec Kujawski. Projekt 
realizowany jest w ramach Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa 
Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014 – 
2020, Osi Priorytetowej 9. Solidarne 
społeczeństwo, Działania 9.3 Rozwój 
usług zdrowotnych i  społecznych, 
Poddzia łan ia  9 .3 .2  Rozwój  us ług 
społecznych. Beneficjentem projektu jest 
Województwo Kujawsko–Pomorskie, 
partnerem Gmina Solec Kujawski, 
a realizatorem Miejsko–Gminny Ośrodek 
Pomocy Społecznej w Solcu Kujawskim.

C e l e m  g ł ó w n y m  p r o j e k t u  j e s t 
zwiększenie dostępu do usług społecznych 
świadczonych w środowisku lokalnym 
w  p o s t a c i  p o m o c y  s ą s i e d z k i e j , 
w o l o n t a r i a t u  o p i e k u ń c z e g o  p r z y 
wykorzystaniu nowoczesnych technologii  
takich jak teleopieka. 

Wysokość wkładu Unii Europejskiej 
w projekt wynosi: 19 624 948,91 zł. 

Osoby zainteresowane udziałem 
w projekcie proszone są o zgłaszanie się do 

Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Solcu Kujawskim – budynek 
przy pl. Jana Pawła II 4. Projekt będzie 
realizowany do 31 grudnia 2023r. 

Kujawsko - pomorska
teleopieka



Stowarzyszenie Wspierania Rodzin od 
kilku lat realizuje projekty skierowane na 
pomoc i wsparcie rodziców borykających 
się z różnymi problemami, w trudnej sztuce 
wychowania dzieci.

Od 25 sierpnia do 23 listopada 2023 r. 
stowarzyszyszenie realizować będzie 
projekt pn.”Rodzina razem”. Celem 
projektu  jes t  udzie lenie  wsparc ia 
psychologicznego, pedagogicznego 
i prawnego rodzinom, w których występują 
problemy opiekuńczo-wychowawcze. 

W r a m a c h  r e a l i z a c j i  p r o j e k t u 
planowane są warsztaty umiejętności 
wychowawczych dla rodziców, spotkanie 
edukacyjne z kuratorem zawowodowym 
o r a z  i n d y w i d u a l n e  w s p a r c i e 
psychologiczne dzieci i rodziców.

Jako atrakcję i integrację uczestników 
pro jek tu  zap lanowano wyjazd  do 
Gospodars twa  Agro tu rys tycznego 
w Gostkowie, gdzie dzieci i rodzice będą 
mogli spędzić wspólnie czas. 

Projekt jest zadaniem publicznym, 
finansowanym ze środków Urzędu 
Miejskiego w Solcu Kujawskim.

Rodzice chcący skorzystać z pomocy 
psychologicznej dla siebie oraz dzieci  
i zainteresowane udziałem w projekcie 
mogą uzyskać więcej informacji pod 
numerem telefonu u koordynatora projektu 
– Wiesławy Nyc, tel. 668 378 876.

Rodzina
razem

„Kitku w Mieście
Wolontariusze z Solca”

składają serdeczne podziękowanie 
firmie SOLBET Sp. z o.o.

w Solcu Kujawskim
za bezinteresowną
pomoc finansową.

Dziękujemy panu prezesowi
Markowi Małeckiemu

i firmie Solbet
za pomoc finansową

w ociepleniu budynku

Renata i Mirosław Ambroziakowie

„Dłonie są krajobrazem serca”
Jan Paweł II

WYRAZY WDZIĘCZNOŚCI
dla Pana dr h.c. MARKA MAŁECKIEGO

Prezesa Grupy Kapitałowej SOLBET za okazane wielkie serce, bezinteresowne 
wsparcie, modlitwę i zrozumienie podczas choroby Mojej Żony

Śp. Ewy Gabrychowicz
Z całego serca dziękuję za możliwość przebywania z Ewą podczas trudnych chwil. 

Z wyrazami szacunku Sławomir Gabrychowicz 

„Człowieka trzeba mierzyć miarą serca”
Jan Paweł II

WYRAZY WDZIĘCZNOŚCI
dla Zarządu SOLBET Sp. z o.o.

za okazane zrozumienie podczas choroby Mojej Żony

Śp. Ewy Gabrychowicz
za modlitwę, wsparcie, wszystkie słowa otuchy i życzliwe gesty.

Pogrążeni w smutku MĄŻ z DZIEĆMI

Z kalendarza
wyborczego

P r e z y d e n t  A n d r z e j  D u d a  n a  1 5 
października br. wyznaczył termin wyborów do 
Sejmu i Senatu RP. Oto czynności wyborcze 
i terminy zawarte w kalendarzu wyborczym, 
o których powinniśmy pamiętać:

Od 1 września do 12 października 2023 r.
Składanie przez wyborców wniosków o:
– wydanie zaświadczenia o prawie do 

głosowania w miejscu pobytu w dniu wyborów,
– zmianę miejsca głosowania.
Do 6 września 2023 r. do godz. 16.00
Zgłaszanie list kandydatów na posłów oraz 

kandydatów na senatorów.
Do 15 września 2023 r.
Podanie do publicznej wiadomości 

informacji o numerach i granicach obwodów 
głosowania oraz o siedzibach obwodowych 
komisji wyborczych, w tym o lokalach 
p r z y s t o s o w a n y c h  d o  p o t r z e b  o s ó b 
niepełnosprawnych, a także o możliwości 
głosowania korespondencyjnego i głosowania 
przez pełnomocnika.

Zgłaszanie kandydatów na członków 
obwodowych komisji wyborczych przez 
pełnomocników komitetów wyborczych.

Do 25 września 2023 r.
P o w o ł a n i e  o b w o d o w y c h  k o m i s j i 

wyborczych.
Podanie do publicznej wiadomości 

informacji o numerach i granicach obwodów 
głosowania utworzonych za granicą oraz 
o siedzibach obwodowych komisji wyborczych.

Do 2 października 2023 r.
Z g ł a s z a n i e  z a m i a r u  g ł o s o w a n i a 

korespondencyjnego przez  wyborców 
niepełnosprawnych, w tym za pomocą nakładek 
na karty do głosowania sporządzonych 

w alfabecie Braille'a, oraz przez wyborców, 
którzy najpóźniej w dniu głosowania kończą 60 
lat.

Zgłaszanie zamiaru skorzystania z prawa do 
bezpłatnego transportu do lokalu wyborczego 
lub bezpłatnego transportu powrotnego przez 
wyborców niepełnosprawnych oraz przez 
wyborców,  k tórzy najpóźnie j  w dniu 
głosowania kończą 60 lat, w gminie, w której w 
dniu wyborów nie funkcjonuje gminny przewóz 
pasażerski.

Do 5 października 2023 r.
Podanie do publicznej wiadomości 

informacji o organizacji w gminach wiejskich 
lub miejsko-wiejskich bezpłatnego gminnego 
przewozu pasażerskiego w dniu wyborów, 
o którym mowa w art. 37f § 1 Kodeksu 
wyborczego.

Do 6 października 2023 r.
Składanie wniosków o sporządzenie aktu 

pełnomocnictwa do głosowania przez 
wyborców niepełnosprawnych oraz przez 
wyborców,  k tórzy najpóźnie j  w dniu 
głosowania kończą 60 lat.

Do 10 października 2023 r.
S k ł a d a n i e  p r z e z  w y b o r c ó w 

przebywających za granicą wniosków o ujęcie 
ich w spisie wyborców w obwodach głosowania 
utworzonych za granicą.

Do 12 października 2023 r.
P o i n f o r m o w a n i e  w y b o r c ó w 

niepełnosprawnych oraz wyborców, którzy 
najpóźniej w dniu głosowania kończą 60 lat, 
którzy zgłosili zamiar skorzystania z prawa 
transportu do lokalu wyborczego, o godzinie 
transportu w dniu głosowania.

13 października 2023 r. o godz. 24.00
Zakończenie kampanii wyborczej.
15 października 2023 r. godz. 7.00–21.00
Głosowanie.
Burmistrz zarządzeniem z 21 sierpnia 

wyznaczyła na obszarze gminy miejsca 
przeznaczone na bezpłatne umieszczanie 
p l a k a t ó w  w s z y s t k i c h  k o m i t e t ó w 
wyborczych .  Są  to  t ab l i ce  og łoszeń 
w następujących lokalizacjach:

ul. Bydgoska – przystanek autobusowy 
(naprzeciw ul. Ogrodowej), ul. Garbary - (przy 
wjeździe do budynku Robotnicza 2),  ul. 
Powstańców (okolice marketu „Biedronka”), 
skrzyżowanie ulic Leśna/ Ugory, ul. Leśna – 
p r z y s t a n e k  a u t o b u s o w y  m i ę d z y  u l . 
Czereśniową a Kalinową, skrzyżowanie ulic 
Leśna/Średnia, ul. Toruńska (za Wydziałem 
Utrzymania Miasta UM), ul. Toruńska – 2 szt. 
przystanki autobusowe na osiedlu Toruńskim, 
ul. Tartaczna (w okolicach Przedszkola 
Publicznego Nr 1), skrzyżowanie ulic 
P r o s t a / S p o k o j n a ,  s k r z y ż o w a n i e  u l i c 
Tęczowa/Jesienna, ul. Dworcowa – przy 
przystanku.

Najszczersze wyrazy współczucia 
Najbliższym

Śp. Włodzimierza 
Cicherskiego
członka Rady Sołeckiej

Sołectwa Otorowo - Makowiska
w latach 1998 – 2006

przekazują

Burmistrz i Radni Rady Miejskiej
Solca Kujawskiego
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